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TERMOMETROA

IBAN ARREGI

Berria Taldeko kontseilari ordezkari kargua hartu du Iban Arregik (Azpeitia, 1975). EHUko
Informazio Zientzietan lizentziatua, Euskaldunon Egunkarian hasi zen 1997an  eta Berria

Taldeko hainbat arduratan ibili da. Uztarria Kultur koordinakundeko lehendakari ere izana da. 

Zertan desberdinduko da
zure lan ildoa aurrekoaren-
gandik? 
Ni taldean lan egiten ohitu-
ta nago eta Joanmarik
[Larrarte] ere hala egiten
zuen. Talde lan horretan
ahalik eta gehien sakontzen
saiatuko naiz. Beti izan da
inportantea, baina garai zail
hauetan gehiago.

Berriak galerak izan ditu eta
publizitatea eta diru lagun-
tzak beherantz doaz.
Momentu zaila da, baina
euskal hedabideentzat
behin ere ez da momentu
onik izan. Halako erabakia
hartzeko orduan ez nau bal-
dintzatu momentuak berak,
hobea izanda ere ez litzate-
ke errazagoa izango.

Internetek gero eta indar
handiagoa du baina hedabi-
deek paperetik jaten segi-
tzen dute. Hala ere, garbi
duzue sarean edukiak ixtea
ez dela bidea. Zergatik atera
duzue konklusio hori?
Gure helburua da ahalik eta
jende gehienak euskaraz kontsumi-
tzea, eta barrerak jartzen hasiko
bagina, gure buruaren kontra egin-
go genuke. Bestalde, gurean ere
badago jendea kanpora begira, eta
konklusio hau atera dugu: bideraga-
rritasun aldetik gure tamainak ez

duela aukera handirik ematen.
AEBetan egin dituzten probetan
ikus liteke nola jaisten den kontsu-
mitzaile kopurua, hori hona aplika-
tuko bagenu...

Ez dugu erabat baztertzen ordain-
peko sistemak ezartzea, baina beste

modu kualifikatu batzuetan,
eta ez informazio jario jarrai-
tuan. Gure apustua da pape-
reko informazioa irekita ego-
tea eta hala izango da.

Internetek eskaintzen dituen
komunikazio aukerak izuga-
rriak dira, papereko kazeta-
ria ondo egokitzen ari al da
horietara?
Nahi baino makalago ari
gara egokitzen. Baina nor-
mala da, kontuan eduki
behar da egunkarien kasuan
paperak produkzio maila
handia eskatzen duela eta
bere entrega orduak dituela.
Baina gaur egun edonork
daki kazetariak informazioa
landu behar duela, ondoren
ikusiko da zein eus karritan
eskaini. Zoritxarrez ez dugu
baliabiderik. Joaten zara
egunkari handietara eta
ikusten duzu Interneterako
produkzio oso handia dute-
la dedikazio aldetik, banan-
duta egon ez arren. Katalu-
niako Ara egunkarian,
adibidez, kazetari batek
produzitzen duenaren %60

Interneterako da. Zer tamaina
behar duzu halako zerbait egiteko?

Zein urrats emango duzue horretara
bidean?
Duela hiruzpalau urte hartu genuen
erabakia erredakzio multiplatafor-

«Geneetan sartuta daukagu 
izaera komunitarioa»

“Momentu zaila da, baina euskal hedabideentzat 
behin ere ez da momentu onik izan”.

| URKO APAOLAZA AVILA |

Argazkiak: Karlos Corbella
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ma izateko eta prozesua irekita
dago, gero eta kazetari gehiago ari
dira Interneti begira idazten. Orain
Berria.info berritu behar dugu eta
pauso gehiago emango ditugu hori
azkartze aldera; askoz ageriago
egongo da kazetari bakoitzaren
produkzioa, bideoa, argazkia edo
testuan izan. Firmarekin gehiago
jokatuko da.

Zein eredu izango duzue kontuan
webgunea berritzeko?
Aztertzen ari gara eta askorik ezin
dut aurreratu. Planteatzen ari garen
bidea da Internet eta papera ahalik
eta gehien bereizten joatea, nahiz eta
egunerokoak hori zailtzen duen. Ez
dut esan nahi paperekoa ezkutatuko
dugunik, ikusgarri egongo da, baina
iritzi atal sendo bat osatzera goaz,
blogariekin eta iritzigileekin. Egune-
ko produkzioa ere nabarmenduko
dugu. Osagarritasun hori nahi dugu,
iruditzen zaigulako oraindik beharri-
zan handia dugula paperarekiko.

Herritarrak kazetari izateaz asko hitz
egin da azkenaldian, baita horizontal-
tasunaz ere, zer iruditzen zaizu?
Kontzeptua ez da berria. Hogei urte
atzera egiten badugu, herri aldizka-
rietako kronisten sarea herritar kaze-
taritza mota bat zen. Momentu
hauetan Internet buruhaustea da
ekonomikoki, baina kazetaritzaren-
tzat justu kontrakoa da; aukera ugari
irekitzen ditu eta horietako bat da
herritarren sarea. Deitu daiteke

kazetari, kronista edo informatzaile,
baina uste dut ona dela sare horrek
eman dezakeen informazioa aprobe-
txatzea. 

Kalitatea bermatu daiteke?
Hanka sartuko genuke kazetaritza-
ren funtzioa kontuan hartuko ez
bagenu. Interneten horizontaltasu-
na aprobetxatzea ona da, baina
kazetariak informazioa klasifikatu
eta analizatu behar du, eta horrek
dedikazioa eskatzen du. Kazetari-
tzaren behar hori etorkizunean ere
egongo da, baina nik positiboki
baloratzen dut parte hartze hori.
Gaur egun oso ona da AskeGu-
nean, kazetaria bera ez ezik, ingu-
ruan jendea egotea produzitzen eta
kazetaritza lana egiten, zeren-eta
non dago muga?

Parte-hartzea nola sustatu duzue?
Modu zabalean planteatuta, akzio-
nistetatik hasi eta albisteari komen-
tarioa egiten dionera arte. Proiektua
bera ere beti izan da oso partehar-
tzailea; esaterako, BerriaLagunen
kanpainarekin urtero batzar bat egi-
ten hasi gara eta hortik sakontzen
joan nahi dugu.

Berriaren bideragarritasun ekonomi-
koa BerriaLagun gehiago eginez ber-
matu nahi duzue. Komunitatearen
babes ezinbestekoa ahultasuna ala
sendotasuna da?
Gure komunitatea eta hizkuntza
ahula da eta horri uko egingo bage-
nio gure burua engainatzen arituko
ginateke. Ezin dugu merkatu para-
metroetan bakarrik mugitu, komu-
nitatearen beharra beti egongo da.
Alde horretatik gabezia bat izan
daiteke, baina indargune bat ere bai.
Gaur egun krisia hedabide guztiena
da, ez ahulak garenona soilik. Guk
geneetan sartuta daukagu izaera
komunitarioa, zerbait naturala beza-
la da; goxatu behar da, harremana
landu, baina ez da hutsetik sortzen.
Beste batzuk orain hasi direnean,
ikusi dute ez dela hain erraza. Ez da
gauza bera kioskoan eroslea izatea
edo harpideduna izatea, kontzeptua
ezberdina da. 

Zerbitzuen dibertsifikazioan “bide
txiki ugari” lantzen ari zarete. Nola
ikusten duzu merkatua?
Paperaren gainbehera arrazoitzeko
salmentak eta harpidetzak aipatzen
dira, baina jaitsiera handiena publi-
zitate arloan gertatzen ari da. Gure
fakturazioa erdira jaitsi da eta hori
ordezkatuko duen diru sarrera
potolorik ez dago. Lehen hiru klasi-
koak harpidetza, salmenta eta diru-
laguntzak ziren; orduan ikusi
genuen hori birpentsatu behar zela
eta beste batzuetan ere oinarritu
behar genuela. Hala ere kontziente
gara horrekin ez dugula lortuko
lehengo diru kopurura itzultzea.

Zertan da Tolosaldeko komunikabi-
deen artean (Hitza, Galtzaundi, Txo-
larre irratia eta 28 Kanala telebista)
duzuen proiektua?
Oinarrian dagoena da, informazioa
euskaraz ahalik eta eraginkortasun
handienarekin ematea. Tolosaldean
euskaraz informatu eta komunikatu-
ko duen hedabide edo gune sendo
bat sortu nahi dugu, eskualde horre-
tan hegemonikoa izango dena, erda-
raren gainetik. Horretarako, denok
elkarrekin lan egitea da formula.
Bertakoak ari dira proiektua lantzen,
esaterako, telebistako informatibo
bat aprobetxagarria izatea irratira-
ko... Tolosaldean, bakoitza bere

“Kataluniako Ara egunkarian, adibidez, kazetari batek produzitzen duenaren %60
Interneterako da. Zer tamaina behar duzu halako zerbait egiteko?”.

“Internet buruhaustea
da ekonomikoki, baina
kazetaritzarentzat justu
kontrakoa da”
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aldetik joanda mugara iritsi garela
ikusi dugu, eta proiektu hau saltoa
emateko modu bat izan daiteke.

Esportagarria da?
Hitzaren bidez gauden eskualdeetan
aztertzen ari gara, baina ez du zer-
tan formula bera izan behar.
Eskualde eta proiektuen izaera kon-
tuan eduki eta errespetatu behar da.
Urola Kostan, adibidez, ari gara
antzeko hausnarketa bat egiten.

Tokiko hedabide askotan sinergiak
batzeko ahaleginak egiten ari dira.
Berria Taldean hausnartu al duzue
euskal hedabideen sarearen antola-
ketaz?
Ez dugu hausnarketa hori egin. Nik
uste ahalegina egin beharko dugula
beste herri normalek bezala guk ere
kioskoan –eta ez naiz soilik paperaz
ari– hedabideen eskaintza ahalik eta
osatuena edukitzeko. Egungo egoe-
ran arriskua dugu atzeraka joateko,
gutxiago eta gutxiago izateko.
Berrantolatu beharko da, batzuetan
fusionatu eta bestetan ez, produktu
berriak sortu… Galdera da: zer
egingo dugu irabazteko? Eta irabazi
esaten dudanean ez da soilik ekono-
mikoki  bideragarria izatea, baizik
eta eraginkorra izatea. Hausnarketa
hori sektoreak egin behar du eta
Hekimen hor dago.

Hekimenen hedabide handiak eta
txikiak biltzen dira, izaera ezberdine-
koak. Zein izan da gakoa guztion
artean ados jartzeko?
Nik uste gakoetako bat krisia eta
etorkizuneko ziurgabetasuna izan
dela. Bestetik, behingoagatik den-
bora hartu dugula. Gutxienez bi

urte egon gara hausnartzen eta
eztabaidatzen; prozesu luze horre-
tan pertsonek elkar ezagutu dugu,
konfiantza sortu da eta beldur asko
mahai gainean jarri ditugu horiei
buruz hitz egiteko.

Euskal hedabideak estrategikoak
badira, zer aldatu behar da dirula-
guntzen politikan? 
Dirulaguntzak deialdi sistema
iraunkor batera eraman beharko

genituzke. Izan daitezke urtetik
urtera aldatzen ez diren deialdiak
edo hitzarmen aukera ezberdinak.
Helburua da behin behinekotasun
egoeratik ateratzea. Dirulaguntzak
ez lirateke soilik izan behar ustiapen

kontuak orekatzeko, etorkizune-
ko oinarriak jartzeko ere bai,
inbertsioak egiteko teknologian,
antolaketan, sustapenean… Era-
kundeek euren adierazpenetan
diote euskal hedabideak estrate-
gikoak direla, eta egia da dirula-
guntza dezente jasotzen dugula,
baina sektorearen etorkizuna

bermatuko duten inbertsioez ari
naizenean, ez naiz soilik
ari euskara sailez, baizik
eta gobernuez, azken
batean industria bat ere
bagarelako. n

“Arriskua dugu euskarazko
hedabideok atzera egiteko,
gutxiago eta gutxiago
izateko. Galdera da, zer
egingo dugu irabazteko?”

Langileak: Berria Taldean 230 langile. Partaide den enpresak kontuan
hartuta (Hitzak, 11amaika, Irrien Lagunak…) 300 langiletik gora.

Enpresak: EKTSA S.A., Euskal Editorea SL (Berriaren argitaratzailea),
Jarduna SL (Administrazio zerbitzuak), Ehuntzen SL (informatika zerbi-
tzuak), Bertako Hedabideak SL (tokiko proiektuak garatzeko sortutako
enpresa), Etxeraino SL (banaketa zerbitzuak) eta Iragarri SL (zerbitzu
komertzialak).

Administrazio Kontseilua: Beatriz Zabalondo (lehendakaria), Josu
Amezaga (lehendakariordea), Iban Arregi (kontseilari ordezkaria eta idaz-
karia), Emilio Majuelo, Gartzen Garaio, Pilar Kaltzada, Edurne Alegria,
Idurre Maortua, Joanmari Larrarte, Gurutze Izagirre eta Joxean Alustiza.

Hedapena: Papereko Berriari CIESek egunero 64.000 irakurleko datua
ematen dio. Berria.info-ri egunero 31.000 irakurle eta hilabeteko irakur-
leak 77.000. Hitzari CIESek egunero 82.000 irakurle ematen dizkio, eta
astean behineko irakurleak 118.000.

Berria Taldea


